
        Uchwała Nr XXIX/508/09 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

z dnia 3 sierpnia 2009 r. 

 

w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie planowanego poziomu finansowania 

zakładów opieki zdrowotnej przez Narodowy Fundusz Zdrowia w 2010 r. 

 

 Na podstawie § 101 Statutu Województwa Świętokrzyskiego uchwala się, co 

następuje: 

§ 1 

 

Przyjmuje się stanowisko w sprawie planowanego poziomu finansowania zakładów opieki 

zdrowotnej przez Narodowy Fundusz Zdrowia w 2010 r. 

 

§ 2 

Stanowisko, o którym mowa w § 1 przekazuje się: 

1. Prezydentowi RP 
2. Marszałkowi Sejmu RP 
3. Prezesowi Rady Ministrów 
4. Ministrowi Zdrowia 
5. Prezesowi Narodowego Funduszu Zdrowia 
6. Sejmowej Komisji Zdrowia 
7. Senackiej Komisji Zdrowia 
8. Wojewodzie Świętokrzyskiemu 
9. Parlamentarzystom Ziemi Świętokrzyskiej 
10. Samorządom Powiatów Województwa Świętokrzyskiego 

 
§ 3 

 
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Świętokrzyskiego. 
 

§ 4 
 

Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia. 
 
 
 
        Przewodniczący Sejmiku 
 
 
             Tadeusz Kowalczyk 
 
 

            



        Załącznik do uchwały Nr XXIX/508/09 

        Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

        z dnia  3 sierpnia 2009 r. 

 

Stanowisko 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

z dnia 3 sierpnia  2009 r. 

 

w sprawie planowanego poziomu finansowania zakładów opieki zdrowotnej przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia w 2010 r. 

 

 Sejmik Województwa Świętokrzyskiego wyraŜa ogromne zaniepokojenie projektem 

planu finansowego Narodowego Funduszu Zdrowia, z którego wynika, Ŝe w 2010r.              

do szpitali trafi duŜo mniej środków finansowych niŜ w roku bieŜącym. 

Oznacza to, Ŝe istnieje zagroŜenie, iŜ w 2010 roku nie wzrosną ani wartości ani limity 

świadczeń kontraktowanych z NFZ. 

Nie poprawi się równieŜ dostępność, a kolejki do wysokospecjalistycznych, deficytowych 

zabiegów nie tylko nie ulegną skróceniu, ale w licznych przypadkach mogą się wydłuŜyć. 

 JuŜ w obecnej chwili sytuacja finansowa szpitali Województwa Świętokrzyskiego, 

wynikająca z poziomu finansowania świadczeń medycznych przez Narodowy Fundusz 

Zdrowia, jest bardzo trudna. 

 Pomimo zapewnień Ministra Zdrowia o zapłaceniu w pierwszej kolejności nadlimitów 

wykonanych w pierwszym półroczu tego roku, Świętokrzyski Oddział Wojewódzki NFZ nie 

realizuje tych płatności, które na obecną chwilę wynoszą ponad 60 mln. zł. 

 Jednocześnie Sejmik Województwa Świętokrzyskiego w pełni popiera stanowisko 

Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w sprawie zniesienia nierówności w podziale 

środków finansowych będących w dyspozycji Narodowego Funduszu Zdrowia, na 

poszczególne województwa. 

Niedoszacowanie budŜetu Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia wynika z naliczania przyznawanych środków finansowych na podstawie 

obecnie obowiązującego algorytmu, którego podstawą jest dochód gospodarstw domowych,   

a te w naszym województwie są jednymi z najniŜszych w kraju. 

 WyraŜamy stanowczy sprzeciw wobec dalszej dyskryminacji mieszkańców 

biedniejszych województw, w tym Województwa Świętokrzyskiego. 

  

 



      - 2 -  

 

 Samorząd Województwa Świętokrzyskiego w kaŜdym roku przeznacza znaczne środki 

finansowe na poprawę infrastruktury podległych zakładów opieki zdrowotnej oraz na zakupy 

nowoczesnego sprzętu i aparatury medycznej. Działania te jednak staną się nieefektywne, 

jeśli pacjenci nie będą mogli w pełni z nich korzystać z powodu zbyt niskich limitów 

świadczeń kontraktowanych przez NFZ. 

 Sejmik Województwa Świętokrzyskiego stoi na stanowisku, Ŝe jedynym skutecznym 

działaniem jest zniesienie algorytmu dyskryminującego biedniejsze regiony naszego kraju 

oraz zaplanowanie budŜetu Narodowego Funduszu Zdrowia na rok 2010 na poziomie nie 

niŜszym niŜ w bieŜącym roku. 

 

 

         Przewodniczący Sejmiku 
 
 
             Tadeusz Kowalczyk
           


